
 

Raadsvoorstel 

 

 

Onderwerp     Aanvullend krediet vervanging armaturen veld 1 sportpark Esserberg    

Steller/telnr.  Ellen Brakel/ 06-51843987    Bijlagen 0 

Registratienummer  223385-2023 

Classificatie  
 Openbaar  Geheim  Vertrouwelijk (bij gebruik van 

persoonsgegevens) 
    

Portefeuillehouder  Jon gm an    

Langetermijn agenda (LTA) 
Raad 

 
LTA ja:  Maand 10 Jaar 2023 
LTA nee:  Niet op LTA 

 

Voorgesteld raadsbesluit    

De raad besluit: 
I. een aanvullend krediet van € 52.000,-- beschikbaar te stellen voor het vervangen van de 

armaturen op veld 1 sportpark Esserberg en dit te dekken uit de te ontvangen specifieke 

uitkering sport (SPUK) btw ad € 9.000,-- en de kapitaallasten van het resterende deel ad 

€ 3.000,-- te dekken uit de Sportbegroting (stelpost kapitaallasten), waarmee het totaal 

beschikbare krediet voor vervangingsinvesteringen kunstgrasvelden 2023 komt op  

€ 2.853.000,--; 

II. de gemeentebegroting 2023 op deelprogrammaniveau te wijzigen.  

 
  

   

 

 Samenvatting     

Met het raadsvoorstel Vervangingsinvesteringen kunstgrasvelden en huidige verhuur- en toegangssysteem 

2023 is op 21-12-2022 een krediet beschikbaar gesteld van € 2.801.000,-- voor de vervanging van de velden 

1, 3 en 5 op sportpark Esserberg. In maart 2023 is, in afwachting van de discussie met de KNVB over de 

non-infill velden, de keuze gemaakt om veld 1 dit jaar te vervangen en de velden 3 en 5 door te schuiven 

naar 2024. Naar aanleiding van klachten is tijdens de voorbereiding gebleken dat de LED armaturen van 

veld 1 te weinig lichtopbrengst geven voor een wedstrijdveld en daarmee niet voldoen aan de gestelde eisen 

van de KNVB. We zijn al ruim 2 jaar bezig het gemeentelijk (sport)vastgoed opnieuw in beeld te brengen. 

De nieuwe Meerjaren Onderhoudsplanning (MJOP) en het Vervangingsinvesteringenprogramma (VIP) zijn 

begin 2024 klaar. De vervanging van armaturen maakt hier deel van uit. Gezien de efficiëntie en financiën is 

het beter om de vervangingen gelijktijdig te doen. Om bovenstaande redenen vragen wij hiervoor eenmalig 

een aanvullend krediet die we uit de sportbegroting kunnen dekken. Het college heeft al opdracht gegeven 

om dit uit te voeren. 
 

 

B&W-besluit d.d.: 18 juli 2023 
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Vervolg voorgesteld raadsbesluit 

 
 
Aanleiding en doel    

Op 21 december 2022 is het raadsvoorstel Vervangingsinvesteringen kunstgrasvelden en huidige verhuur- en 

toegangssysteem 2023 vastgesteld. Uw raad heeft hiervoor een krediet beschikbaar gesteld van € 2.801.000,-- 

voor de vervanging van de velden 1, 3 en 5 op sportpark Esserberg. Tevens heeft u toen de motie “Groningen 

gaat voor non-infill kunstgrasvelden (M11)” aangenomen. Deze motie, de recente gesprekken vanuit het 

college met de KNVB, de Vereniging Sport en Gemeenten (VSG) en diverse grote steden die ook de wens 

hebben om bij vernieuwing/vervanging voor non-infill te kiezen, maakt dat er bij deze aanbesteding 

nadrukkelijk is afgewogen welk type infill we wilden kiezen. Om die reden is er toen opnieuw naar de 

onderhoudsstaat gekeken van bovengenoemde velden en besloten om, in afwachting van de discussie met de 

KNVB, dit jaar alleen veld 1 te vervangen en de velden 3 en 5 in 2024 te vervangen. Uw raad is hierover in 

maart 2023 per dagmail geïnformeerd.  

 

Tijdens de voorbereiding van de vervanging van veld 1 hebben we de lichtopbrengst van de veldverlichting 

getoetst. Dit naar aanleiding van klachten van de gebruiker. De LED armaturen van veld 1 van Esserberg 

hebben te weinig lichtopbrengst voor een wedstrijdveld. Om aan de norm voor veldverlichting van de KNVB 

en NOC*NSF te voldoen zijn we genoodzaakt om de 16 armaturen van veld 1 te vervangen. Hiervoor is op 

dit moment nog geen structureel geld gereserveerd. We zijn al 2 jaar bezig om het gemeentelijk 

(sport)vastgoed opnieuw in beeld te brengen. De nieuwe Meerjaren Onderhoudsplanning (MJOP) en het 

Vervangingsinvesteringenprogramma (VIP) zijn begin 2024 klaar. Voor de vervanging van veld 1 op 

sportpark Esserberg zullen we eenmalig een extra krediet nodig hebben om de armaturen, gelijktijdig met de 

vervanging van het kunstgrasveld, te kunnen realiseren. Gezien de efficiëntie en financiën doen we dit 

gelijktijdig.  
 
Kader     

- Raadsvoorstel Vervangingsinvesteringen kunstgrasvelden en huidige verhuur- en toegangssysteem 2023 

(21-12-2022, nr. 559945-2022). 
 
Argumenten en afwegingen     

De realisatie van de vervanging vindt zoveel mogelijk in de zomervakantie plaats om daarmee de overlast 

voor de gebruikers te beperken. Vanwege de meerkosten en de overlast voor de gebruikers gaan we de 

armaturen gelijktijding met het kunstgrasveld vervangen. De voorbereidingen worden alvast in gang gezet 

zodat de wedstrijdverlichting op peil is bij aanvang van het nieuwe voetbalseizoen. Deze start op 23 

september 2023. 

 

Omdat de nieuwe VIP/MJOP nog niet is vastgesteld moeten we eenmalig een aanvullend krediet ophalen bij 

de raad. Voor de daadwerkelijke uitvoering nemen we de vervanging van de armaturen structureel mee in de 

kredietaanvragen voor de vervangingen van de velden (VIP). Bij de jaarlijkse keuring van de velden zal 

tevens een inspectie van de lichtmasten en armaturen plaatsvinden. Indien de nieuwe VIP/MJOP wordt 

vastgesteld hebben we daarmee ook de vervanging van alle armaturen structureel geregeld. 
 
Maatschappelijk draagvlak en participatie     

De verenigingen zijn geïnformeerd over de plannen voor de vervanging van veld 1 in 2023 en van de velden 

3 en 5 in 2024. Daarnaast hebben wij hen geinformeerd over de resultaten van de lichtmeting. De verlichting 

voldoet niet aan de eisen van de KNVB en het NOC*NSF voor een wedstrijdveld. Dit moet zo spoedig 

mogelijk worden opgelost. 
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Financiële consequenties     

Met het raadsvoorstel Vervangingsinvesteringen kunstgrasvelden en huidige verhuur- en toegangssysteem 

2023, is een krediet beschikbaar gesteld van € 2.801.000,-- voor de vervanging van de velden 1, 3 en 5 op 

sportpark Esserberg. Op de aanbesteding van veld 1 zit een financieel voordeel. Gezien de huidige forse 

prijsstijgingen reserveren we dit voordeel voor eventuele kostenoverschrijdingen bij de vervanging van de 

velden 3 en 5 in 2024. Voor de vervanging van de armaturen op veld 1 vragen we met voorliggend voorstel 

een aanvullend krediet aan van € 52.000,--. Deze wordt voor € 9.000,-- gedekt uit de te ontvangen specifieke 

uitkering sport (SPUK) btw en de kapitaallasten van het resterende deel (á € 3.000,--) worden gedekt uit de 

stelpost kapitaallasten, aanwezig in de sportbegroting.  

 

Dit leidt tot de volgende begrotingswijziging; 

 

 
 
Overige consequenties     

Om geen extra kosten te hoeven maken is het wenselijk om de vervanging van de armaturen gelijktijdig met 

de vervanging van het kunstgrasveld te realiseren. Dit betekent dat dit moet plaatsvinden in de zomerperiode, 

zodat de verenigingen uiterlijk 23 september weer gebruik kunnen maken van het nieuwe veld. Rond die tijd 

is het ook al vroeger donker en zal er verlichting nodig zijn bij trainingen. Om deze redenen hebben we al 

opdracht gegeven de vervanging uit te voeren.  
 
Vervolg     

De vervanging van het kunstgrasveld en de armaturen wordt zoveel mogelijk in de zomerperiode uitgevoerd, 

zodat de verenigingen uiterlijk 23 september weer gebruik kunnen maken van het nieuwe veld.   
 
Lange Termijn Agenda     

4 oktober 2023 
 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

burgemeester,    secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Dit raadsvoorstel is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
 


